
Distriktsrådsmøde 9. maj 2023 i Viborg Rideklub 

Fremmødte klubber: 

Thiise, Brande, Hundborg, Hammerum, Ikast, Bording, Viborg, Herning 

Årsberetning fra Inger Overby: 

I de senere år har vi alle gennemlevet både Corona og finanskrise, heldigvis med Coronaen bag os og med 
sidstnævnte som heldigvis er ved at s�lne af igen. Vi har lige nu igen ha� nogle udbrud af Herpes virus, som 
er blevet kontrolleret med det samme, så det ikke har bredt sig, som vi så sidste år.  DRF har lavet regler og 
gode råd �l at håndtere udbrud af sygdom både i forbindelse med stævner og omgangen med syge heste.  

Distriktet har formået at afvikle både individuelle og hold- mesterskaber, og stor tak �l de afviklende 
klubber, som har lavet et rig�g godt stykke arbejde for at få disse �l at blive en festlig dag, da det kræver lidt 
ekstra arbejde. Dejligt at der er klubber der gør det muligt også i år at afvikle distriktsmesterskaber. Vi håber 
at I alle opfordrer jeres rytere �l at deltage. Vi har afviklet rosenparade for ponyer i spring og dressur ved 
årets sidste springstævne i Vasehus Rideklub og dressurstævne i Sydthy rideklub. Vi vil fortsæte med dete 
ved de sidste stævner i året.  

DISU (sammenslutning af distrikternes formænd) holder jævnlige møder med stor �lslutning og med rig�g 
godt sammenhold e�erhånden. Her a�oldes møder både med og uden DRF’s bestyrelses deltagelse. Da vi 
2021 blev præsenteret for et ønske om at ændre distrikternes opbygning, funk�oner og antal, opstod der et 
nært samarbejde mellem distrikterne som er fortsat.  

Gennem samarbejdet er der også opstået et pres �l DRF om at se på stævnestrukturen, som vi her i 
distriktet har fremlagt modeller for først i 2014, så igen i 2018 i samarbejde med distrikt 14, og sidst i 2021 
sammen med distrikt 12 og 14.  Samarbejdet gør også, at vi her i 2023 på 3. år har lavet en fælles 
stævnekalender for C-stævner som skulle hindre at 2 klubber med under 75 km. A�older stævne samme 
weekend. Denne ligger opdateret på distriktets hjemmeside:  htps://distrikt11-13-drf.dk/distriktet/  

Inger opfordrer �l at ringe, hvis terminer falder sammen i klubber som konflikter. 

Vi mener at der bør sætes begrænsninger for antallet af stævner, og det skal vi gøre i samarbejde med de 
andre distrikter i hele landet. Også fordi vi tror på, at færre stævner giver flere starter og dermed en bedre 
økonomi ved de enkelte stævner. På baggrund af distrikternes ønsker er blevet nedsat en arbejdsgruppe 
som skal aflevere et oplæg i 2024.   

På DISU-møderne i 2022 blev det ligeledes beslutet, at vi skulle ops�lle kandidater �l DRF´s bestyrelse, som 
alle kunne gå ind for. Her blev Helle Juul (D7) og Bo Gejl (D11/13) ops�llet, og begge blev valgt ind. I 2023 
blev vi enige om at Thomas Vogt Hansen (D11/13) skulle genvælges og at Henrik Jørgensen (D1) ville være 
et godt bud. Han har stor erfaring fra alle poster i rideforbundet, og det lykkedes at få dem begge valgt ind. 
Vi har nu 4 repræsentanter fra distriktsudvalgene i DRF’s bestyrelse, som har lovet at sæte klubbernes 
behov i centrum. Tak fordi I brugte �den på at tage �l repræsentantskabsmødet, eller at I s�llede jeres 
stemmer �l rådighed.  

De nyeste tal fra DRF viser at vi næsten har det samme antal starter som vi havde før Corona-
nedlukningerne. Vi a�older de stævner der er a�alt. Stævnesta�s�kken for Distrikt 11/13 målt op imod 12 
og 14, viser at dist. 12 står for mere end halvdelen af starterne i både spring og dressur pga. Danish Derby 
stævnerne. Vi kæmper stadig for at få denne skævvridning fordelt bedre ud. Se bilag ”Stævnedata” for 
reference. 
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Rapport om heste fra Det dyree�ske Råd som har taget udgangspunkt i dressur og springning er udsendt. En 
56 siders rapport. 

DRF tager sig af denne, og ser på om ikke vi har de fleste �ng med i vores reglement i�. forebyggelse. Vi skal 
naturligvis behandle hestene ordentlig og ikke lade dem lide overlast. Mens vi venter på udfaldet, fortsæter 
vi med at lave stævner, som vi har gjort hid�l. 

Der er lavet en ny breddecup som Brogården er sponsor for. Det er en kombi-cup i dressur/spring på D-
niveau med 2 selvstændige turnering med 10 kvalifika�oner i øst og 12 i vest, samt finale både i øst og vest. 
Elev-cuppen fortsæter også.  

Holdningen �l D-klasser �l C-stævner blev diskuteret på mødet, da Inger e�erlyste de fremmødtes holdning. 
Her var dog ikke den store holdning, ud over at det er vig�gt at disse D-klasser primært er åbne for 
professionelle (A+B) rytere, som dermed har mulighed for at uddanne deres unge heste i de små klasser, da 
de o�est er udelukket fra D-stævner eller ikke deltager i disse. På den måde ”snupper” stævne niveauerne 
ikke hinandens starter. Anbefalingen fra distriktet er også at der kun afvikles én D-klasse pr. stævnedag �l C-
stævner. 

 

Bo Gejl, medlem af DRFs hovedbestyrelse og banedesigner, beretede fra repræsentantskabsmødet i DRF 
2023 a�oldt i Middelfart: 

Lemvig Rideklub, Lemvig Ponyrideklub & Vol�geklubben Thommysminde, Jelling er blevet optaget i DRF. 

Eva Iversholt fra distrikt 12 blev kåret �l årets official. Eva er meget fli�g, vellidt og fungerer både som TD 
og banedesigner.  

DRF’s ærestegn for mange års arbejde som formand og kasserer i Viborg Rideklub blev givet �l Bruno 
Simonsen, som Distrikt 11/13 havde inds�llet ham �l. Bruno har været ak�v i VIR’s bestyrelse siden 
1970’erne. 

Æresmedlem blev Keld Kirk Kris�ansen fra Blue Hors. 

Der blev i forbindelse med mødet a�oldt et oplæg af Seges omkring ridesportens klimaa�ryk, samt info 
omkring en An�-bully kampagne der er igangsat for at fremme det gode børne- og ungdomsmiljø i 
ridesporten. 

Jacob Ravnsbo blev genvalgt �l bestyrelsen og igen som næs�ormand. Dite Bach Sørensen blev ikke 
genvalgt, og i stedet blev Henrik Jørgensen valgt ind. Formandsskabet er afskaffet og ændret �l 
beslutningstagning af en komplet bestyrelse i�. beslutninger siden Bo’s indtræden i 2022.  

Stævnestruktur udvalget arbejder på: Max starter pr. dag, billigere måde at afvikle stævner på, 2 afdelinger 
af samme type klasser som f.eks. man gør i Sverige med opdeling af amatør/prof. rytere. 

Hesteland & Metoo debat; DRF er ikke ligeglade, som de ellers er blevet beskyldt for. En Whistleblower 
ordning er lavet og der er løbende dialog i bestyrelsen og udvalg. 

DISU (distrikternes formandsgruppe) er blevet et hørt og respekteret forum hos DRF. Man er blevet gode 
venner og vil e�erhånden hjælpe hinanden, ved f.eks. at lægge arbejde ud �l distrikterne fra sekretariatet. 

Rapport fra dyree�sk råd arbejdes der med og det meste er der reglementsmæssigt taget hånd om. 



Ridebaner skal kunne dokumenteres i�. ingredienser. Mange ridebaner er anlagt uden dokumenta�on. 
F.eks. granulat baner kan godkendes selvom der er kommet regler om afskaffelse af disse indenfor fodbold. 
Det er vig�gt at have styr på, hvad man gør med sine ridebaner, er konklusionen. 

Kom endelig med input / spørgsmål �l Bo, så det kan komme med videre �l bestyrelsen i DRF. Helst på skri� 
tak. 

 

Reglementsretelser pr. 1. maj 2023 v/Mie Lisby Thomsen 

Doteringer i ponysporten på alle plan inkl. mesterskaber og turneringer er afskaffet pr. 1. maj 2023. Der skal 
fremover kun gives roseter og evt. ærespræmier. Det bliver derfor også billigere at starte pony klasser. 

Frem�digt indskud i ponyklasser �l C-stævner blev fastsat �l kr. 125,-/pr. klasse med fuld enighed fra de 
fremmødte klubber. 

Der er ligeledes kommet lidt retelser �l militaryreglementet, men e�ersom vi ikke havde military afviklende 
klubber �lstede, blev de ikke gennemgået. 

 

Inger Overby forsate med diverse: 

Rangliste for distrikt 11/13’s stævnerytere ønskes lavet på hjemmesiden. Hammerum rideklub har et 
internt ranglisteskema som evt. ville kunne bruges som skabelon for distriktet. Inger og Hammerum 
fortsæter dialogen. Vi håber at dete kommer op at køre �l det nye stævneår 2024. 

Der blev før Coronaen kom afviklet et kadet-kursus, som hjælp �l TD’erne og klubberne med opsyn på 
opvarmningsbanerne. Har klubberne nogle aspiranter �l opgaven, som evt. på sigt kunne tænke sig at blive 
TD’ere? Nyt kursus her for planlægges. Herning er interesseret i kursus i papirløs stævneafvikling. Klubberne 
er generelt meget posi�ve omkring papirløs afvikling, når de har prøvet det. 

Sidste hjertesuk! HUSK at prikke �l jeres medlemmer omkring uddannelse �l diverse officialposter. Vi 
mangler alle typer af officials i vores distrikt, så hjælp os gerne! Der bliver muligvis nok løsnet op omkring 
vejen der�l, mentorordning, længde af uddannelsen osv. iflg. Inger. 

Gennemgang af distriktets regnskab. 

Der var spørgsmål fra forsamlingen �l hvordan klubberne kan håndtere udgi�er �l officials �l deres 
regnskab, når disse ikke kommer med en faktura, iflg. den nye faktureringslov. Ingen kunne svare præcist 
her på, ud over at der ligger et officielt udgi�sbilag på DRFs hjemmeside, som muligvis burde kunne 
bruges/godkendes her �l. 

htps://rideforbund.dk/Files/Files/PDF-
filer/Officials/Udgi�sbilag%20�l%20afregning%20af%20officials%20ved%20st%C3%A6vner.pdf 

Spørgsmål fra Ikast omkring military og distance sport i distriktet. Findes det ikke? Inger måte desværre 
meddele at distriktet ingen arrangører har af military p.t. Vasehus har �dligere arrangeret stævner. M.h.s �l 
distance har vi Vestjysk sports- og terrænklub, som  arrangerer distancestævner. Vi vil i frem�den sørge for 
at disse arrangementer kommer ind i vores stævnekalender præcis som dressur og springstævner kommer.  
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